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ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၄၊ ၂၀၂၀ 

ကယားျပည္နယ္အစိုးရ လမ္းပန္းဆက္
သြယ္ေရးႏွင့္လွ်ပ္စစ္ဝန္ႀကီး ဦးခင္ေမာင္ျဖဴ 
ကို လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ လူ႔စြမ္းအား 
အရင္းအျမစ္ဝန္ႀကီးဌာန ဝန္ႀကီးအျဖစ္ 
ပူးတြဲတာဝန္ထမ္းေဆာင္ရန္  ကယားျပည္ 
နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က အဆုိျပဳရာ  ကန္႔ကြက္သူ 
မရွိသည့္အတြက္ ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၄ ရက္ေန႔က 
က်င္းပေသာ ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ အတည္ျပဳလိုက္ 
သည္ ဟု သိရသည္။  

ဝန္ႀကီးဦးခင္ေမာင္ျဖဴသည္ ကယား 

ျပည္နယ္၊ လြိဳင္ေကာ္ၿမိဳ႕တြင္ ေမြးဖြားကာ 
ဗမာ၊ ကယားလူမ်ိဳးျဖစ္ၿပီး ရန္ကုန္စက္မႈ 
တကၠသိုလ္မွ အင္ဂ်င္နီယာဘြဲ႕ ရရွိထား 
သည္။ ကယားျပည္နယ္၊ ရွမ္းျပည္နယ္၊ 
မႏၲေလးတိုင္းတုိ႔တြင္ အင္ဂ်င္နီယာမႉးအျဖစ္ 
တာဝန္ထမ္းေဆာင္ခဲ့သူျဖစ္သည္။ 

ကယား  လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရးႏွင့္လွ်ပ္စစ္ဝန္ႀကီးကို   လဝကဝန္ႀကီးအျဖစ္  ပူးတြဲခန္႕အပ္  

၎သည္ လက္ရွိအစိုးရသက္တမ္း 
၂၀၁၆ ခုႏွစ္ကစတင္၍ လမ္းပန္းဆက္သြယ္ 
ေရးႏွင့္လွ်ပ္စစ္ဝန္ႀကီးအျဖစ္ တာဝန္ထမ္း 
ေဆာင္ခဲ့သည္။  

ၿပီးခဲ့သည့္ ၁၅ ႀကိမ္ေျမာက္ ကယား 
ျပည္နယ္ လႊတ္ ေတာ္ပုံမွန္အစည္းအေဝး 
တြင္ ကယားျပည္နယ္ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရး 
ႏွင့္ လူ႔စြမ္းအားအရင္းအျမစ္ဝန္ႀကီးဌာန 
ဝန္ႀကီးအျဖစ္ ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က 
အမည္စာရင္းတင္သြင္းခဲ့သည့္ ဦးတင္ေဌး 
ကို ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
က ကန႔က္ြက္ခ့ဲ၍ ခန႔အ္ပ္ႏုိင္ခ့ဲျခင္း မရိွခ့ဲေပ။ 
(ကုိးကား - http://burmese.dvb.no)

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၃၊ ၂၀၂၀

လြန္ခဲ့သည့္ ၂၈ ႏွစ္ကတည္းက သိမ္းခံခဲ့ရသည့္ ရာႏွင့္ခ်ီေသာ 
ေျမဧကမ်ားကို ေတာင္သူမ်ားက ျပန္လိုခ်င္ေနၾကၿပီး ကာကြယ္ေရး 
ဘက္က မစြန္႔လႊတ္ႏိုင္ပါက ေလ်ာ္ေၾကးေပးရန္ ျပည္နယ္ စိုက္၊ ေမြး၊ 
ဆည္ဝန္ႀကီးက ေတာင္းဆိုထားသည္။

လြိဳင္ေကာ္ၿမိဳ႕အဝင္ရွိ တပ္မေတာ္တပ္ခြဲ ႏွစ္ခုက ျပန္မစြန႔္လႊတ္ 
ေသးသည့္ေျမမ်ားအတြက္ ေတာင္သူမ်ားေလ်ာ္ေၾကးရႏုိင္ရန္ ေတာင္းဆုိ 
ထားသည္ဟု ကယားျပည္နယ္အစိုးရ စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ 
ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာနဝန္ႀကီး ဦးေဘာစ့္ကို က Myanmar Now 
ကို ေျပာသည္။

လြိဳင္ေကာ္-ေတာင္ႀကီး ကားလမ္းမေပၚရွိ အမွတ္ (၉၀၃) စစ္ေျမျ
ပင္အင္ဂ်င္နီယာတပ္ခြဲႏွင့္ ဆက္သြယ္ေရးတပ္ခြဲတို႔က သိမ္းဆည္း 
ထားသည့္ေျမမ်ားအတြက္ ကာကြယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနက ေလ်ာ္ေၾကး 
ေပးေခ်ႏိုင္ရန္ ေဆာင္ရြက္သြားမည္ဟု ဗဟိုလယ္ယာေျမႏွင့္ အျခား 
ေျမမ်ား သိမ္းဆည္းခံရမႈ ျပန္လည္စိစစ္ေရးေကာ္မတီ၏ ၿပီးခဲ့သည့္ 
ဇန္နဝါရီလအစည္းအေဝးတြင္ ဆုံးျဖတ္ခဲ့ေၾကာင္း ဝန္ႀကီးက လြန္ခဲ့ 
သည့္ ႏွစ္ရက္က ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ေျပာသြားသည္ကို 
တိုက္႐ိုက္ထုတ္လႊင့္မႈတြင္ ျမင္ရသည္။ 

''ျပန္မစြန႔္ႏိုင္ဘူးဆိုရင္ေတာ့ ေျမယာေလ်ာ္ေၾကးလ်ာထားေပးဖို႔ 
ကြၽန္ေတာ္တို႔က ဗဟိုကို တင္ထားတယ္။ ဗဟိုကလည္း ကာကြယ္ေရး 
ဝန္ႀကီးကို ဆက္တင္ထားတယ္""ဟု ၎က Myanmar Now ကို 
ေျပာသည္။

သို႔ေသာ္ ကာကြယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန၏ အေၾကာင္းျပန္ၾကားခ်က္ 
ကို သိရမွသာေပးေခ်မည့္ ေလ်ာ္ေၾကးႏႈန္းထားကို သတ္မွတ္ႏိုင္မည္ 
ဟုဆိုသည္။ ေဒသခံမ်ားကမူ အဆိုပါေဒသမ်ားတြင္ ေတာင္ယာေျမ 
တစ္ဧက က်ပ္သိန္း ၈၀ ဝန္းက်င္ႏွင့္ လယ္ေျမတစ္ဧက က်ပ္သိန္း 
ရာခ်ီၿပီး ကာလေပါက္ေဈးရွိသည္ဟုဆိုသည္။ ေလ်ာ္ေၾကးရမည့္ 
ေျမဧကမွာ ၁၇၀ ခန႔္ ရွိႏိုင္သည္ဟု ဝန္ႀကီးကေျပာၿပီး ေတာင္သူမ်ား 
ကမူ တပ္ခြဲႏွစ္ခုစလုံးက သိမ္းထားသည့္ လယ္ေျမႏွင့္ယာေျမ ႏွစ္ခု 
ေပါင္း ၃၁၆ ဒသမ ၀၈ ဧက ရွိေၾကာင္း ေျပာသည္။

သို႔ရာတြင္ ေျမသိမ္းခံေတာင္သူမ်ားဘက္ကမူ ေလ်ာ္ေၾကးထက္ 
ေျမကိုသာ ျပန္လိုခ်င္သည္ဟုေျပာသည္။ ေျမနီကုန္းေက်းရြာအပါ 
အဝင္ ရြာငါးရြာတြင္ လြန္ခဲ့ေသာ ႏွစ္ ၅၀ ကတည္းက စိုက္ပ်ဳိးလာခဲ့ၾက 
သည့္ လယ္ယာေျမမ်ားကို လြန္ခဲ့သည့္ ၂၈ ႏွစ္ ကတည္းက တပ္က 
သိမ္းဆည္းထားၿပီး စီမံကိန္းတစ္စုံတစ္ရာ ေဆာင္ရြက္ျခင္းမရွိ 
ေၾကာင္း ဆိုသည္။
(ကုိးကား - https://myanmar-now.org)

လြိဳင္ေကာ္တပ္သိမ္းေျမမ်ားအတြက္  ေလ်ာ္ေၾကးေပးရန္  တပ္ကိုေတာင္းဆိုထားဟုဝန္ႀကီးေျပာ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၅

 ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၂၊ ၂၀၂၀

မြန္ျပည္နယ္၊ က်ဳိက္ထိုၿမိဳ႕နယ္ရွိ က်ဳိက္ 
ထီး႐ိုးေတာင္ေပၚႏွင့္ ကင္ပြန္းစခန္းမွ 
ဟိုတယ္မ်ား သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ႏွင့္ ပတ္ 
သက္သည့္အစီရင္ခံစာမ်ား ေရးဆြဲရန္ 
ၫႊန္ၾကားထားေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ 
အဖြ႕ဲဝင္ သယံဇာတႏွင့္ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ 
ထိန္းသိမ္းေရးဝန္ႀကီး ေဒါက္တာမင္းၾကည္ 
ဝင္းက ေျပာသည္။

ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၁၀ ရက္ေန႔က ျပဳလုပ္ 
က်င္းပေသာ ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ (၁၅) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္း 
အေဝး (တတိယေန႔)တြင္ ေခ်ာင္းဆုံၿမိဳ႕နယ္၊ 
မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၂)၊ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ ၾကည္ၾကည္ျမ၏ မြန္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ပုံမွန္အစည္းအေဝး 
မ်ားတြင္ တင္သြင္းခဲ့ေသာ သဘာဝပတ္ဝန္း 

က်င္ ထိန္းသိမ္းကာကြယ္ေစာင့္ၾကည့္ေရး 
ေကာ္မတီ၏ အစီရင္ခံစာမ်ားအား အစိုးရ 
အဖြဲ႕အေနျဖင့္ မည္ကဲ့သို႔ အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္ထားသည္ကို သိရွိလိုေသာ 
ေမးခြန္းေမးျမန္းရာတြင္ ၎က ေျဖၾကားခဲ့ 
ျခင္းျဖစ္သည္။

'မြန္ျပည္နယ္ ပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရး 
ဦးစီးဌာနအေနနဲ႔ က်ဳိက္ထီး႐ိုးေတာင္ေပၚ 
ႏွင့္ ကင္ပြန္းစခန္းတို႔ရွိ ႐ိုး႐ိုးေလးဟိုတယ္၊ 
က်ိဳက္ထိုဟိုတယ္၊ Mountain top ဟိုတယ္၊ 
Family Motel စသည္တို႔အား တည္ 
ေဆာက္ထားသည့္ အခန္းအေရအတြက္၊ 
စြန႔္ပစ္ပစၥည္းထြက္ရွိမႈ ပမာဏအေပၚ 
မူတည္၍ ပတ္ဝန္းက်င္ထိခိုက္မႈ ေလ်ာ့နည္း 
ေစမည့္အစီအစဥ္ (EIMP)၊ စြန႔္ပစ္ပစၥည္း 
စီမံခန႔္ခြဲမႈအစီအစဥ္ (WMP)၊ ပတ္ဝန္းက်င္ 
စီမံခန႔္ခြဲမႈအစီအစဥ္(EMP)၊ ပတ္ဝန္းက်င္
ထိခိုက္မႈဆန္းစစ္ျခင္း (EIA)၊ အစီရင္ခံစာ 

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၂၊ ၂၀၂၀
 
မႏၲေလးတိုင္းအတြင္း တရားမဝင္ေနထိုင္ေနသည့္ ျပည္ပႏိုင္ငံ 

သားမ်ားကို အထူးစီမံခ်က္ျဖင့္ စစ္ေဆးေဖာ္ထုတ္၍ ထိေရာက္စြာ 
အေရးယူေဆာင္ရြက္ရန္ တိုက္တြန္းသည့္အဆိုကို  တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
တြင္ မဲခြဲဆုံးျဖတ္ရာ ႐ႈံးနိမ့္ခဲ့သည္။

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၅ ရက္က က်င္းပသည့္ ဒုတိယအႀကိမ္ မႏၲေလး 
တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ (၁၆)  ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝး 
ပၪၥမေန႔တြင္ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ေက်ာ္မိုး 
(မိတီၳလာ-၁)က ယင္းအဆုိကုိ လႊတ္ေတာ္သုိ႔တင္သြင္းခ့ဲသည္။ ေဖေဖာ္ 
ဝါရီ ၁၁ ရက္၊ ရက္တိုင္းလႊတ္ေတာ္အစည္းေဝးတြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္ေျခာက္ဦးက အဆုိကိုေဆြးေႏြးခဲ့ၿပီး လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္ေလးဦးက ေထာက္ခံေဆြးေႏြးကာ ႏွစ္ဦးက ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ 
တြင္သာ ေဆာင္ရြက္သင့္ေၾကာင္း အႀကံျပဳေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

သုိ႔ေသာ္ မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း လက္ရွိအေျခအေနမ်ား 
အရ ႀကီးမားသည့္ျပႆနာမရွိေသာေၾကာင့္ အထူးစီမံခ်က္ခ်ရန္ 
မလိုအပ္ေသးသည့္ အေျခအေနျဖစ္ေသာေၾကာင့္ အဆိုကိုမွတ္တမ္း 
အျဖစ္ထားရွိရန္ မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ 
လူ႔စြမ္းအားဝန္ႀကီးဌာနဝန္ႀကီး ဦးေအာင္ၾကည္က လႊတ္ေတာ္သို႔ 
ျပန္လည္တင္ျပသည့္အတြက္အဆိုကို မဲခြဆံုဲးျဖတ္ရာ ကန႔က္ြက္ဆႏၵမဲ 
၃၄ မဲ၊ ေထာက္ခံ မဲ ၃၃ မဲ၊ ၾကားေနမဲတစ္မဲျဖင့္ အဆို႐ႈံးနိမ့္ခဲ့သည္။

မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးသာမက ႏိုင္ငံအႏွံ႔အျပားသို႔ တရားမ ဝင္ 
ဝင္ေရာက္ေနထိုင္ေနသည့္ ျပည္ပႏိုင္ငံသားမ်ားေၾကာင့္ ႏိုင္ငံ၏ 
စီးပြားေရး၊ လူမႈေရး၊ တရားဥပေဒစိုးမိုးေရး၊ လုံၿခံဳေရးႏွင့္ အခ်ဳပ္အျခာ 
အာဏာတည္တံ့ခိုင္ၿမဲေရးတို႔ကို အႏၲရာယ္ရွိေစသျဖင့္ ပိုမိုအေလး 
ထား ေဆာင္ရြက္ေပးေစလိုေသာေၾကာင့္ ယင္းအဆိုကို တင္သြင္း 
ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္ဟု ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ 
ေက်ာ္မိုးက ေျပာသည္။

 ''အခုကိစၥက ကိုယ့္ေဒသ၊ ကိုယ့္အရပ္မွာျဖစ္ေနတာကို သာမန္ 
အားျဖင့္ ေျပာမယ္ဆိုရင္ သာမန္ရာဇဝတ္မႈလို႔ပဲေျပာေျပာ၊ ဒီကိစၥကို 
တိုင္းေဒသႀကီးအစီအစဥ္နဲ႔ မေဆာင္ရြက္ဘဲနဲ႔ ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ 
က ေဆာင္ရြက္မွေကာင္းပါမယ္လို႔ဆိုတဲ့သေဘာက ကိုယ့္အိမ္ထဲမွာ 
ေလာင္ေနတဲ့မီးကို မီးသတ္ကားလာမွပဲ ၿငႇိမ္းမယ္ဆိုၿပီး ေစာင့္ေနတဲ့ 
သေဘာ သက္ေရာက္တယ္""ဟု အဆိုရွင္ကေျပာသည္။

လက္ရွိက်င္းပေနသည့္ မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ (၁၆) 
ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ ျပည္ေထာင္စုႀကံ့ခိုင္ေရးႏွင့္ဖြံ႕ 
ၿဖိဳးေရးပါတီက အဆိုႏွစ္ခုတင္သြင္းၿပီး မဲခြဲဆုံးျဖတ္ရာ ႏွစ္ခုစလုံး 
႐ႈံးနိမ့္ထားသည္။ အဆိုမ်ား ႐ႈံးနိမ့္ရျခင္းႏွင့္ပတ္သက္၍ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏ ဆုံးျဖတ္ခ်က္မ်ားသည္ ကိုယ္ပိုင္ဆုံးျဖတ္ခ်က္ 
မ်ား ဟုတ္၊ မဟုတ္ ေတြးစရာျဖစ္ေၾကာင္း ဦေးအာင္ေက်ာ္မိုးက 
ေျပာသည္။ 
(ကုိးကား - https://7day.news)

တို႔အားေရးဆြဲရန္ ၫႊန္ၾကားထားၿပီ"ဟု 
ေဒါက္တာမင္းၾကည္ဝင္းက ဆိုသည္။

အဆိုပါ အစီရင္ခံစာမ်ားအား 
အတည္ျပဳခ်က္ရရွိေရး ေဆာင္ရြက္သြားရန္ 
ႀကီးၾကပ္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေၾကာင္း ၎က 
ေျပာသည္။

မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ပုံမွန္အစည္း 
အေဝးမ်ားတြင္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏ 
သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ ထိန္းသိမ္းကာကြယ္ 
ေစာင့္ၾကည့္ေရးေကာ္မတီမွ မြန္ျပည္နယ္ 
အတြင္းရွိ က႑ (၄) ရပ္အေပၚ အစီရင္ခံစာ 
(၅) ေစာင္တင္သြင္းခဲ့ၿပီး လႊတ္ေတာ္မွမွတ္ 
တမ္းတင္ထားရွိကာ မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ 
အဖြဲ႕မွ ေဆာင္ရြက္သင့္သည္မ်ားရွိပါက 
ေဆာင္ရြြက္ရန္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ 
မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕သို႔ ေပးပို႔သည္။

(ကုိးကား - Southern Myanmar News)

က်ဳိက္ထီး႐ိုးေတာင္ေပၚႏွင့္  ကင္ပြန္းစခန္းရွိ  ဟိုတယ္မ်ား  သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ႏွင့္ 

ပတ္သက္သည့္  အစီရင္ခံစာမ်ားေရးဆြဲရန္  ၫႊန္ၾကားထား

မႏၲေလးတိုင္းအတြင္း  တရားမဝင္ ေနထိုင္သည့္ႏိုင္ငံျခားသားမ်ားကို   ထိေရာက္စြာအေရးယူရန္အဆို  ႐ႈံးနိမ့္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၅

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၃၊ ၂၀၂၀ 

မႏၲေလးၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီ စက္႐ုံႏွင့္ ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ဌာန 
တြင္ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘ႑ာေရးႏွစ္မွ ၂၀၁၈ 
ဘ႑ာေရးႏွစ္ ပထမ ၆ လအထိ စက္သုံးဆီ 
ဂါလံ (၁၈၀၀၀၀)ေက်ာ္ တန္ဖိုးေငြ က်ပ္သန္း 
(၇၈၀) ေက်ာ္ အလြသံုဲးစားမႈျဖစ္ေပၚ ခ့ဲေၾကာင္း 
မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ 
အစီရင္ခံစာတြင္ ေဖာ္ျပထားသည္။ ယင္း 
အစီရင္ခံစာကုိ မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္႐ံုးက ေဖေဖာ္ဝါရီ (၁၀) ရက္ တြင္ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ျပခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

မႏၲေလးၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီ စက္႐ုံႏွင့္  ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ဌာန 
ႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘ႑ာေရးႏွစ္ 
ဝယ္ယူခဲ့ေသာ ဒီဇယ္ဆီ ဂါလန္ တစ္သိန္း 
အနက္ ဆီလယ္ဂ်ာအရ ၄၃၂၀၀ ဂါလန္ 
ေလ်ာ့နည္းကြာျခားျခင္း၊ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ 
ဆီထုတ္ေျပစာမ်ားအရ ဒီဇယ္ဆီ ၄၉၁၄၉၅ 
ဂါလန္ျဖစ္ေသာ္လည္း ဆီလယ္ဂ်ာအရ 
ေလ်ာ့နည္းဂါလန္ ၁၅၄၈၂၈ ျဖစ္ေနျခင္း၊ 
၂၀၁၈ ဘ႑ာေရးႏွင့္ ပထမ ၆ လတြင္ 
ဆီထုတ္ေျပစာအရ ဓာတ္ဆီဂါလန္ ၁၀၀၅၁၇ 
ျဖစ္ေသာ္လည္း ဆီလယ္ဂ်ာအရ ေလ်ာ့နည္း 
ကြာျခားဂါလန္မွာ ၂၉၄၀၀ ျဖစ္ေသာ္ လည္း 
ဌာနလက္ခံစာရင္းတြင္ မရွိျခင္းျဖစ္ေနသည္ 

ဟု မႏၲေလးတိုင္းလႊတ္ေတာ္ ျပည္သူ႔ေငြ 
စာရင္းသုံးစြဲမႈ စိစစ္ေရးေကာ္မတီဥကၠ႒ 
စဥ့္ကူးၿမိဳ႕နယ္ အမွတ္ (၁) တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္သန္းထြန္းက 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီရင္ခံစာႏွင့္ပတ္သက္၍ 
လႊတ္ေတာ္တြင္း သုံးသပ္ေဆြးေႏြးရာတြင္ 
ေျပာသည္။

ထိုသို႔ အလြဲသုံးစားမႈျဖစ္ေပၚ ျခင္းမွာ 
အလြဲသုံးစားမႈ မျဖစ္ေစရန္ ဟန႔္တားႏိုင္မည့္ 
အစီအစဥ္မ်ား ခ်မွတ္ထားမႈမရွိျခင္းႏွင့္ 
တာဝန္ရိွသူအဆင့္ဆင့္မွ တာဝန္ယူႀကီးၾကပ္ 
ကြပ္ကဲမႈအားနည္းျခင္းတုိ႔ေၾကာင့္ ျဖစ္သျဖင့္ 
ႏိုင္ငံေတာ္ ဘ႑ာရန္ပုံေငြ နစ္နာဆုံးရႈံးမႈ 
မရွိေစေရး ထိေရာက္ေသာ စီမံခန႔္ခြဲမႈ နည္း 
လမ္းျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ရန္လိုအပ္သည္ဟု 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာတြင္ ေရးသား 
အႀကံျပဳထားသည္ဟုဆိုသည္။ အစီရင္ 
ခံစာသည္ မႏၲေလးတိုင္း ဝန္ႀကီးဌာန (၇)ခု 
မွ ဌာနဆိုင္ရာမ်ားအေပၚ သုံးသပ္တင္ျပထား 
ျခင္းျဖစ္ၿပီး စက္သုံးဆီ အလြဲသုံးစားျဖစ္ေပၚ 
ခဲ့မႈကိစၥမ်ားသည္ မႏၲေလးၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္ 
သာယာေရးေကာ္မတီႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ 
ေခါင္းစဥ္ေအာက္တြင္ပါရွိရာ မႏၲေလးၿမိဳ႕ 
ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီ ဥကၠ႒ 
ၿမိဳ႕ေတာ္ဝန္ ေဒါက္တာရဲလြင္က ယင္းႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ အေသးစိတ္ ျပန္လည္ေျဖရွင္း 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ၎၏ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္စာမ်က္ႏွာ 

တြင္ ေဖေဖာ္ဝါရီ (၁၁) ရက္က ေရးသား 
ထားသည္။

''ၿမိဳ႕ေတာ္အတြက္ အထူးသတင္းပါ။ 
မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မွာ 
တင္ျပသြားတဲ့ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ရဲ႕ အစီရင္ခံစာ 
ကို လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး ၁၁ ရက္ 
ေျမာက္ေန႔ ခန႔္မွန္းေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၈ ရက္ေန႔ 
မွာ ျပန္လည္ေျဖရွင္းမွာပါ။ လႊတ္ေတာ္ကို  
လည္း live ထုတ္လႊင့္ေပးဖို႔ ပန္ၾကားထားပါ 
တယ္။ ႀကိဳတင္ေၾကညာရတာက online 
media ေပၚမွာ သတင္းမွားေတြ ပ်ံ႕ ႏွံ႔ေနလို႔ 
ပါ။ ၿမိဳ႕ေတာ္သူၿမိဳ႕ေတာ္သားေတြ အရပ္ 
သားအစိုးရနဲ႔ ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီအေပၚမွာ အထင္မမွားရေလေအာင္ 
စာရင္းစစ္ခ်ဳ ပ္ရဲ႕ ေထာက္ျပမႈေတြကုိ တစ္ခ်က္ 
ခ်င္း အတိအကျ်ပတ္ျပတ္သားသား ျပန္လည္ 
ေျဖၾကားသြားမွာပါ""ဟု မႏၲေလး ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္ 
ေဒါက္တာရဲလြင္က ေရးသားထားသည္။

စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီရင္ခံစာသည္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထံ ျဖန႔္ေဝၿပီး 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္အတြင္း ေဆြးေႏြးအတည္ 
ျပဳသည္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထံ 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာ ျဖန႔္ေဝေပးရာ 
တြင္ ယခင္ႏွစ္က လွ်ဳိ႕ဝွက္အျဖစ္ သတ္မွတ္ 
ခဲ့ၿပီး ယခုႏွစ္တြင္မူ ကန႔္သတ္ဟုသာ ေဖာ္ျပ 
ထားေၾကာင္း သိရသည္။
(ကုိးကား - Mandalay In-depth News)

မႏၲေလးၿမိဳ ႕ေတာ္စည္ပင္  စက္႐ုံႏွင့္ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ဌာနတြင္  စက္သုံးဆီဂါလန္ 

(၁၈၀၀၀၀)  ေက်ာ္  အလြဲသုံးစားျဖစ္ဟုဆို


